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Svar på spørgsmål fra Peter Skaarup (DF) stillet den 28. februar 2022.  

Spørgsmål nr. 159: 

”Vil ministeren kommentere artiklen »Varerne er stillet frem, men Ilva-butik må sta-

dig ikke lukke kunder ind« (https://nyheder.tv2.dk/lokalt/2022-02-09-varerne-er-

stillet-frem-men-ilva-butik-maa-stadig-ikke-lukke-kunder-

ind?fbclid=IwAR2HdmSG78vfWDVKvYS9RDJEv6g5Hvn4WRe983kWu-

CYwEycB5EZ5nSGQPr4) fra den 9. februar 2022 og i forlængelse heraf redegøre for 

de landsdækkende mål for sagsbehandlingstider, herunder at Københavns Kommune 

angiveligt overskrider dem med flere længder? Og vil ministeren samtidig tilkende-

give, hvad regeringen vil gøre for, at kommuner fremover overholder fristerne for 

sagsbehandling?” 

Svar: 

I 2015 indgik den daværende regering og Kommunernes Landsforening (KL) en ser-

vicemålaftale om at nedbringe sagsbehandlingstiderne for bl.a. byggetilladelser. Det 

aftalte servicemål er 40 dage for mindre kompliceret byggeri og 50-60 dage for mere 

kompliceret byggeri. Det bemærkes i den forbindelse, at ibrugtagningstilladelser ikke 

er omfattet af servicemålaftalen. 

Som minister har jeg ikke mulighed for at forholde mig til konkrete byggesager eller 

kommunens behandling af disse, da kommunalbestyrelsen efter byggeloven er byg-

ningsmyndighed. Hvordan de 98 kommuner hver især leder og arbejder med bygge-

sagsbehandling, er således en lokal beslutning og prioritering. I disse år opleves der en 

historisk høj byggeaktivitet, hvilket betyder, at kommunerne modtager og afgør langt 

flere byggesager end tidligere. KL offentliggør servicemålsstatistikker for alle landets 

kommuner på deres hjemmeside her. Det fremgår f.eks. heraf, at kommunerne har 

øget produktionen fra ca. 38.000 afgjorte sager i 2020 til ca. 42.800 sager i 2021, hvil-

ket er en stigning på ca. 12 pct.  

Når det kommer til reglerne i medfør af bygningsreglementet, er jeg af den opfattelse, 

at disse skal understøtte en smidig byggesagsbehandling. Der har de senere år været et 

løbende fokus på hensigtsmæssige justeringer af byggereglerne. Derudover er der ned-

sat et strategisk dialogforum, der har til formål at sikre, at reglerne for byggeriet med-

virker til vækst og udvikling uden at gå på kompromis med sikkerheden og sundheden. 

Dette arbejde vil pågå forventeligt frem til udgangen af 2023. 

 

Med venlig hilsen 
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